
Az írásos anyagból kiderül, hogy nem volt számottevõ változás
2003-ban a bûnügyi területen az elõzõ évhez képest. A három te-
lepülésen (Dunakeszin, Fóton és Gödön) 1843 bûnügy vált is-
mertté, aminek közel felét Dunakeszin követték el. A vagyon el-
leni bûncselekmények, elsõsorban a lopások száma nõtt jelentõ-
sen, az elkövetés 20%-a a bevásárló központokhoz kapcsolódik.
2003-ban két emberölés történt, mindkét esetben folyik a büntetõ-
eljárás az ismert elkövetõk ellen. Sikerült elfogni és elõzetes letar-
tóztatásba helyezni a Dunakeszi lakótelep üzleteit fegyveresen
fosztogató rablót, akivel szemben négy bizonyított bûncselekmény
miatt emelt vádat a Dunakeszi Városi Ügyészség. Elfogták a fegy-
veres benzinkútrablókat is. Egy ügyben már jogerõs ítélet is szüle-
tett, míg a másik ügy folyamatban lévõ nyomozása során további
öt benzinkútrablást sikerült bizonyítani az elkövetõk terhére. A
rendõrség munkájának eredményeként a beszámoló említést
tesz a bûncselekmény elkövetésén tetten ért személyek számá-
nak növekedésérõl, ami 2002-ben 125 volt, 2003-ban 148-ra
emelkedett, valamint nõtt a Dunakeszin „lõdörgõ" bûnözõk el-
fogása 19-rõl 30-ra. Riasztóan majdnem duplájára ugrott 2003-
ban az elõzõ évhez képest a közlekedési balesetek száma. Halá-
los kimenetelû 3, súlyos sérüléses 20, könnyû sérüléses baleset
34 volt. A rendõrkapitányság szakemberei a balesetek elemzésével
és a balesetek számának csökkenését célzó stratégia kidolgozásával
tervezik visszaszorítani az utakon a közlekedési tragédiák bekövet-
kezését. Az idei évre a rendõrkapitányság fõ célkitûzésként a va-
gyon elleni bûncselekmények megelõzéséért erõteljes propaganda-
tevékenységet, Dunakeszi frekventált területein önkormányzati
támogatással térfelügyeleti rendszer kiépítését, a közterületeken a
rendõri jelenlét növelését és a rendõri tevékenység szolgáltató jel-
legének erõsítését határozta meg sok más feladat mellett. 

Kecskeméthy Géza, Dunakeszi város polgármestere a be-
számoló vitája során a rendõrkapitányság dolgozóinak és Dr.
Besenyei Gábor rendõr-alezredesnek a munkáját jónak minõsí-
tette, s jelezte, a jövõben is igényt tartanak a volt kapitány rész-
vételére az önkormányzati bizottságban. „Nagy szükségünk van

olyan emberekre, mint Besenyei Gábor,
aki szakmai, jogi képzettsége révén
nagy segítségünkre van.” 

Szabó Tamás alpolgármester a
rendõrkapitány leváltásáról a követ-
kezõt mondta: „Dr. Besenyei Gábor
munkájával száz százalékig meg vol-
tunk elégedve, remélhetõleg az új ka-
pitánnyal is elégedettek leszünk…
Úgy érzem, meg kell védeni Besenyei
Gábort, mert olyan vádakkal illették
õt, ami véleményem szerint nem jo-
gos. Szeretnék hangot adni annak a
véleményemnek, hogy a vele szem-
beni eljárást sérelmesnek tartom." 

Kovács László rendõr százados a ka-
pitányság dolgozói nevében búcsúz-
tatta korábbi felettesét.

Nem volt könnyû dolga a március
16-án beiktatott új rendõrkapitánynak,
Dr. Juhász Istvánnak az elõdje felé megnyilvánuló képviselõi szim-
pátia mellett a polgármester felkérésére bemutatkozni. A bemu-
tatkozás során az új rendõrkapitány elmondta, baráti kezet nyúj-
tott elõdjének, amit õ elfogadott és támogatást ígért. 

Mielõtt a képviselõ-testület a rendõrségi beszámolót egyhangú-
lag elfogadta, Besenyei Gábor kapott szót a polgármestertõl. Fel-
mentése körülményeirõl nem beszélt. „Mivel a Pest Megyei Rend-
õr-fõkapitányság dolgozója vagyok, nem mondhatom el, csak zárt
ülésen a felmentésem körülményeit." Késõbb is csak annyit árult
el lapunknak, hogy Göd városhoz és a Cora áruházhoz kapcsolódik
a felmentése, de hangsúlyozta: „Semmi olyan törvénytelenséget
nem követtem el, ami a felmentésem indokolná. Amit tettem, ma
sem tenném másként. Sem a felmentésem idején, sem a mai napig
büntetõ eljárás nem folyt és nem is folyik ellenem, sem etikai eljá-
rást nem indított ellenem senki."                     G. Kovács Zsuzsa
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Sándor István Göd polgármestere: „A rendõrség belügyébe mi
nem kívánunk és nem is szoktunk beavatkozni. Természetesen a
rendõrségi munkával kapcsolatosan voltak észrevételeink, amiket
mi elmondtunk a képviselõ-testületi ülésen, és ezt tartjuk is. Nem
volt véletlen, hogy a képviselõ-testület nem fogadta el a beszámo-
lót. Én úgy tudom, az országban csak három ilyen eset volt. El se
jöttek a képviselõ-testületi ülésre, pedig a kollégáim, akiknek ez a
dolguk, elmondták, hogy õk kézbesítették a meghívót. Természe-
tesen ezt követõen tárgyaltunk Pest megye rendõr-fõkapitányával,
de hangsúlyozom, hogy mi a rendõrség belügyeibe nem kívánunk
beleavatkozni. Én is rossz néven venném, ha idejönne a rendõr-
kapitány, hogy váltsam le az igazgatási osztály vezetõjét! Termé-
szetesen ilyet mi nem mondtunk. Mi azt mondtuk, hogy Göd na-
gyon sok pénzt áldoz arra, hogy a rendõrség jó körülmények kö-
zött dolgozzon. Eddig is autókat vettünk nekik és a benzinpénzt
is mi fizettük, jó színvonalú elhelyezést biztosítottunk, és ezért el-
várjuk, hogy a rendõrség munkája sokat javuljon: jó legyen az irá-
nyítás, jól mûködjön a városban a rendõrség, és kevesebb panasz
legyen. Ezekrõl beszéltünk a megyei rendõrkapitánnyal. Én elfo-
gadom azt, amit a tábornok úr mondott, hogy neki nem köteles-
sége indokolni, ha valamelyik vezetõtársát le akarja váltani vagy

máshová kinevezni. Tudomásom szerint Dr. Besenyei Gábor a
megyei kapitányságra került, amit az állománygyûlésen közöltek
velünk. Én annyit tudok, amit hallottam, hogy a vezetõi magatar-
tásával összeférhetetlen dolgok miatt váltották le, és ezt mi tudo-
másul vettük." 

Szent-Iványi Géza Fót polgármestere: „Velem nem konzultált elõ-
zetesen Ignácz dandártábornok úr Besenyei Gábor kapitány fel-
mentésérõl. Idetelefonált, hogy azonnali hatállyal felmentette be-
osztásából és átmenetileg megbízta a kapitányi teendõkkel Ko-
vács László rendõr századost. Nem kérte ki a véleményemet elõ-
zetesen. Korábban a gödi polgármester, Sándor István összehívott
egy találkozót Gödön, amin Kecskeméthy Géza, Dunakeszi város
polgármesterével részt vettünk. Itt Besenyei Gáborról nem esett
szó. Akkor a három település ügyeirõl beszéltünk. Én maximáli-
san elégedett voltam Besenyei Gáborral, és az általa vezetett Du-
nakeszi Rendõrkapitányság munkájával. Ezt egyszer ki is nyilvá-
nítottam egy levél formájában, amit Ignácz tábornoknak küldtem,
amelyben megköszöntem a Dunakeszi Rendõrkapitányság mun-
káját. Erre válaszolt is a Pest megyei rendõrfõkapitány, megkö-
szönve elismerésemet. Én nem tapasztaltam sem etikai, sem
egyéb problémát Besenyei Gábornál."                     R.É.-G.K.Zs.

Dr Besenyei Gábor
leváltott kapitány:
„Sem a felmentésem
idején, sem a mai napig
büntetõ eljárás nem
folyt és nem is folyik
ellenem, sem etikai
eljárást nem indított
ellenem senki” 

Jó minõsítést kapott Dunakeszin a rendõrség
Dunakeszi város képviselõ-testülete március 18-ai ülésén elsõ napirendként tárgyalta a Dunakeszi Rendõrkapitányság 2003.
évi beszámolóját, melyet már nem Dr. Besenyei Gábor volt kapitány és még nem Dr. Juhász István idõközben beiktatott új
kapitány, hanem a váltás közben a vezetéssel megbízott Kovács László rendõr százados terjesztett a városvezetõk elé. 

Polgármesterek nyilatkoznak a rendõrkapitány váltásról


